
 

 

 
Број/Broj: 01/а – 50 – 1 – 15 - 66/09 
Сарајево/Sarajevo, 16. 12. 2009.  
 
 

З А П И С Н И К 
  са 66.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине,  
одржане 16. 12. 2009. године 

 
 
 Сједница је почела у 10 часова. Присуствовало је 39 посланика.  
 
 Оправдано је одсуствовао Златко Лагумџија. 
  
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали министри: Бариша Чолак, 
Средоје Новић, Драган Вранкић, Сафет Халиловић, Рудо Видовић те замјеници министара 
Срђан Арнаут и Фуад Касумовић. 
 Из међународних организација сједницу су пратили представници: ОХР-а, ОЕБС-а, 
ЕУСР-а, ЕУПМ-а, УСАИД/ПСП у БиХ,  Амбасаде Велике Британије и Јапана, те невладине 
организације Центри цивилних иницијатива. 
 На почетку сједнице, у оквиру претходних питања, предсједавајући Милорад 
Живковић  информисао је Дом о сљедећем: 

a) Клуб посланика СДП-а именовао је посланика Мирјану Малић за 
предсједавајућег Клуба посланика СДП-а, 

б)  Колегијум Дома постигао је сагласност о Предлогу закључка посланика Шефика  
      Џаферовића „да се на наредној сједници уврсти на дневни ред тачка под      
      називом – Информација Савјета министара БиХ о стању и предузетим  
      активностима у БиХ на превентивној заштити и борби против вируса грипа А  
      (H1N1), тако да се та тачка данас налази на дневном реду сједнице (тачка 17). 
 

Након претходних питања, предсједавајући је дао уводне напомене у вези са 
измјенама и допунама предлога дневног реда.  Образложио је скидање тачке дневног 
реда на захтјев надлежне комисије као и додавање нових тачака. 

 У расправи о дневном реду учествовали су: Милорад Живковић, Шефик 
Џаферовић, Бериз Белкић,  Ремзија Кадрић, Азра Хаџиахметовић, Драго Калабић, Нико 
Лозанчић, Саво Ерић, Шемсудин Мехмедовић, Адем Хускић и Славко Јовичић.  

 Након тога, предсједавајући је ставио на гласање предлог да се са дневног реда 
сједнице скину тачке 6. и 7. - Захтјев посланика Азре Хаџиахметовић за разматрање 
Предлога закона о измјенама и допунама Закона о Тужилаштву БиХ по хитном 
поступку, у складу са чланом 127. Пословника, Закон број: 01-02-5-119/09 од 15. 12. 
2009. године, и Захтјев посланика Азре Хаџиахметовић за разматрање Предлога закона 
о допунама Закона о Суду БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 127. 
Пословника, Закон број: 01-02-5-118/09 од 15. 12. 2009. године. 

„За“ предлог је гласало девет посланика (из Републике Српске), „против“ је 
гласало 17 посланика (из Федерације БиХ 16, из Републике Српске један) а три 
посланика су била „уздржана“, те је предсједавајући констатовао да овај предлог није 
усвојен и да наведена два захтјева остају на дневном реду 66. сједнице. 



 Затим се Дом изјашњавао о  предлогу да се са дневног реда скину: тачка 4. - 
Потврђивање Одлуке предсједавајућег Савјета министара БиХ о смјени министра за 
људска права и избјеглице у Савјету министара БиХ и тачка 5. - Информација Савјета 
министара БиХ о разлозима кашњења ратификације Конвенције УН-а о правима лица 
са инвалидитетом и Опционалног протокола (у складу са закључком Дома са 65. 
сједнице, одржане 07. 12. 2009. године) јер нема предлагача. 
 

„За“ предлог је гласало 11 посланика (из Федерације БиХ три, из Републике 
Српске осам), „против“ је гласало 14 посланика (из Федерације БиХ 13, из Републике 
Српске један) а три  посланика су била „уздржана“, те је предсједавајући констатовао 
да ни овај предлог није усвојен, те ове двије тачке остају на дневном реду. 

С обзиром да је у току сједнице стигло Обавјештење са 39. сједнице Дома народа, 
у којем се, између осталог, наводи и то да је Дом народа именовао три члана у 
Заједничку комисију оба дома за усаглашавање текста Закона о Агенцији за превенцију 
корупције и координацију борбе против корупције, Заједничку комисију оба дома за 
усаглашавање текста Закона о допуни Закона о службеном гласилу БиХ те у 
Заједничку комисију оба дома за усаглашавање текста Закона о измјенама и допунама 
Закона о министарствима и другим органима управе БиХ, предсједавајући је дао паузу 
у трајању од 10 минута ради одржавања сједнице Колегијума у проширеном саставу. 

 
Након паузе, предсједавајући је информисао Дом да се у дневни ред 66. сједнице, 

без гласања, уврштавају сљедеће тачке: 

22. Именовање три посланика из Представничког дома у Заједничку комисију оба 
дома за усаглашавање текста Закона о Агенцији за превенцију корупције и 
координацију борбе против корупције, 

23. Именовање три посланика из Представничког дома у Заједничку комисију оба 
дома за усаглашавање текста Закона о допуни Закона о службеном гласилу 
БиХ, 

24. Именовање три посланика из Представничког дома у Заједничку комисију оба 
дома за усаглашавање текста Закона о измјенама и допунама Закона о 
министарствима и другим органима управе БиХ. 

 
Предсједавајући је за 66. сједницу  Представничког дома констатовао сљедећи 

 
Д Н Е В Н И  Р Е Д 

 

1. Усвајање записника са 64. и 65. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања: 

             а) Коментари на добијене одговоре, 
 б) Нова посланичка питања; 

3. Предлог закона о Буџету институција БиХ и међународних обавеза БиХ за  
2010. годину, предлагач: Предсједништво БиХ, закон број 01, 02 – 02 – 4 – 110 
/ 09 од 24. 11. 2009. године (прво читање); 

4. Потврђивање одлуке предсједавајућег Савјета министара БиХ о смјени 
министра за људска права и избјеглице у Савјету министара БиХ; 

5. Информација Савјета министара о разлозима кашњења ратификације 
Конвенције УН-а о правима лица са инвалидитетом и Опционалног протокола 
(у складу са закључком Дома са 65. сједнице, одржане 07. 12. 2009. године); 

 



6. Захтјев посланика Азре Хаџиахметовић за разматрање Предлога закона о 
измјенама и допунама Закона о Тужилаштву БиХ по хитном поступку, у 
складу са чланом 127. Пословника, закон број: 01-02-5-119/09 од 15. 12. 2009. 
године, 

7. Захтјев посланика Азре Хаџиахметовић за разматрање Предлога закона о 
допунама Закона о Суду БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 127. 
Пословника, закон број: 01-02-5-118/09 од 15. 12. 2009. године, 

8. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о 
Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о јавним набавкама – 
предлагач: посланик Бајазит Јашаревић (закон у другом читању); 

9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи БиХ, 
предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01, 02 – 02 – 105 /09 од 17. 11. 
2009. године (прво читање); 

10. Предлог закона о измјени Закона о државној служби у институцијама БиХ, 
предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01, 02 – 02 – 7 - 104 /09 од 09. 11. 
2009. године (прво читање); 

11. Предлог закона о допуни Закона о задуживању, дугу и гаранцијама Босне и  
Херцеговине – предлагач: Савјет министара, закон број: 01 – 02 – 02 – 4 – 
106/09 од 18. 11. 2009. године (прво читање); 

12. Предлог закона о спречавању нереда на спортским такмичењима у БиХ, 
предлагачи: посланици Адем Хускић, Ремзија Кадрић и Мехмед Суљкановић, 
закон број: 01, 02 – 5 – 101 /09 од 03. 11. 2009. године (прво читање); 

13. Предлог закона о допуни Закона о порезу на додату вриједност, предлагачи: 
Клуб посланика СНСД-а – закон број: 01, 02 – 4 – 35 /09 од 10. 04. 2009. 
године, с мишљењем Комисије за финансије и буџет; 

14. Предлог закона о Уставном суду БиХ, предлагач: посланик Момчило 
Новаковић, закон број: 01, 02 – 02 – 5 – 93 /09 од 13. 10. 2009. године, с 
мишљењем Уставноправне комисије; 

15. Извјештај Заједничке комисије оба дома о постизању сагласности о 
идентичном тексту Закона о измјенама и допунама Закона о спорту у БиХ; 

16. Извјештај Заједничке комисије оба дома о постизању сагласности о 
идентичном тексту Закона о контроли спољнотрговинског промета робе и 
услуга од стратешке важности за безбједност Босне и Херцеговине; 

17. Информација Савјета министара о стању и предузетим активностима у БиХ на 
превентивној заштити и борби против вируса грипа А (H1N1); 

18. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о 
Предлогу резолуције о историјској  вриједности и важности Првог засједања 
ЗАВНОБиХ-а (25. новембар 1943) за државност Босне и Херцеговине,  
предлагач: посланик Денис Бећировић; 

19. Разматрање закључака о смањењу плата и осталих материјалних права 
посланика и делегата у Парламентарној скупштини Босне и Херцеговине  
(усвојен предлог Дениса Бећировића за разматрање на наставку 64. сједнице 
Дома, одржане 07. 12. 2009. године); 

20. Изјашњавање о Захтјеву Истражне комисије за провјеру навода о расподјели 
ЦЕМТ дозвола за продужење рока за достављање извјештаја; 

21. Предлог за именовање Мирсада Салкића, дипломираног инжењера 
електротехнике, за члана Државне регулаторне комисије за електричну 
енергију (предлог Савјета министара, акт број: 03 – 28 – 1119 / 09 од 03. 11. 
2009. године); 

 



22. Именовање три посланика из Представничког дома у Заједничку комисију оба 
дома за усаглашавање текста Закона о Агенцији за превенцију корупције и 
координацију борбе против корупције; 

23. Именовање три посланика из Представничког дома у Заједничку комисију оба 
дома за усаглашавање текста Закона о допуни Закона о службеном гласилу 
БиХ; 

24. Именовање три посланика из Представничког дома у Заједничку комисију оба 
дома за усаглашавање текста Закона о измјенама и допунама Закона о 
министарствима и другим органима управе БиХ; 

25. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Стокхолмске конвенције о постојаним органским загађивачима – 

Стокхолм, 22. маја 2001. године, 
б) Конвенције о привременом увозу – АТА Карнет, Истанбул, 26. јули 1990.  
    године. 

 
Ад. - 1.  Усвајање записника са 64. и 65. сједнице Представничког дома 

 
Није било расправе о Записнику. 

Записници са 64.  и 65. сједнице усвојени су са  36 гласова „за“ (из Федерације 
БиХ  24 , из Републике Српске  12), једним гласом „против“ и без гласова „уздржан“. 
 
Ад. - 2.  Посланичка питања 
 

 Предсједавајући Милорад Живковић констатовао је да су од прошле до ове 
сједнице одговоре на питања добили:  

 
- Жељко Кузмановић -  од Савјета министара БиХ на питање постављено 

на 62. сједници, 
- Салко Соколовић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 

62. сједници, 
- Јерко Иванковић Лијановић - од Савјета министара БиХ на питање 

постављено на 61. сједници, 
- Рифат Долић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 55. и 

61. сједници и од Управе за индиректно опорезивање, на питање 
постављено на 61. сједници,  

- Азра Алајбеговић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 
56. сједници 

- Денис Бећировић – од Савјета министара БиХ на питање постављено на  
62. и 63. сједници  (два одговора), те од Министарства безбједности, 
Министарства иностраних послова, Министарства одбране БиХ, 
Министарства финансија и трезора и Колегијума Дома на питања 
постављена на 63. сједници,  

- Хусеин Нанић - од Савјета министара БиХ на питања постављена на 61. 
и 62. и 61. сједници, 

- Азра Хаџиахметовић  – од Високог судског и тужилачког савјета на 
питање постављено на 63. сједници, 

- Ремзија Кадрић – од Радио-телевизије БиХ на питање постављено на 63. 
сједници, 

- Мартин Рагуж - од Министарства финансија и трезора на питање 
постављено на 63. сједници, 

 



- Винко Зорић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 54. 
сједници, 

- Адем Хускић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 50. 
сједници, 

- Мирко Околић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 15. 
сједници, 

- Милорад Живковић - од Савјета министара БиХ на питање постављено 
на 28. сједници и од Министарства иностраних послова на питање 
постављено на 63. сједници. 

 
Добијене одговоре коментарисали су: Мирко Околић, Мартин Рагуж,  Хусеин Нанић  и 
Милорад Живковић. 

У оквиру коментара на добијене одговоре, поновљена су раније постављена 
питања како слиједи: 

 
Мирко Околић  

„Због чега је информација, односно одговор на моје посланичко питање требало 
да буде преко двије и по године у процедури ради достављања одговора?“ 
 
Милорад Живковић  

„Шта ће конкретно учинити Министарство иностраних послова БиХ како би се 
у што краћем року обезбиједила могућност нашим грађанима да задрже и даље 
босанскохерцеговачко али и аустралијско држављанство?“ 
Хусеин Нанић  

''Овом приликом иницирам Колегијуму и задуженим институцијама да покрену 
процедуру формирања парламентарног одбора за стабилизацију и придруживање, што 
је и наша обавеза?'' 

 
Мартин Рагуж  

„БиХ још увијек, према службеним показатељима, има изразито неријешен 
проблем повратка, и то за више од 200 хиљада избјеглих и расељених лица која се желе 
вратити својим домовима. За овај посао неопходно је обновити око 45 хиљада 
стамбених јединица и обезбиједити услове за одржив повратак. Минимална 
процијењена вриједност ових активности износи око једну милијарду КМ. У смислу 
реченог, Савјет министара и Парламентарна скупштина задужили су Министарство за 
људска права и избјеглице и Министарство финансија и трезора да изнађу повољне 
кредитне аранжмане у иностранству за финансирање и реализовање овог пројекта до 
краја. Тражим од Министарства за људска права и избјеглице и Министарства 
финансија да оговоре: „У којој је фази реализација ових закључака Парламентарне 
скупштине БиХ, какви су досадашњи учинци и какве су пројекције за наредни 
период?“ 
 

Затим је Шемсудин Мехмедовић предложио да се посланичка питања само 
доставе у писаној форми, без усменог образложења на сједници. 

 
„За“ овај предлог је гласало 19 посланика (из Федерације БиХ 16, из Републике 

Српске три), „против“ је гласало 11 посланика, а два посланика су била „уздржана“, те 
је предсједавајући констатовао да нема довољне ентитетске већине. Колегијум је одмах 

 



обавио усаглашавање и како није постинута сагласност, спроведен је други круг 
гласања. 

„За“ је гласало 19 посланика (из Федерације БиХ 16, из Републике Српске три), 
„против“ је гласало 12 посланика (из Федерације БиХ седам, из Републике Српске пет) 
а један посланик је био „уздржан“, те је предсједавајући констатовао да је предлог 
Мехмеда Суљкановића усвојен. 

Нова посланичка питања постављена су у писаној форми како слиједи: 
 

Шемсудин Мехмедовић 
„Из медија сам сазнао да је РТРС почела емитовање програма дигиталном 

технологијом на 61. каналу. Да ли овај јавни сервис има одобрену фреквенцију за ово 
емитовање, те ако је одговор негативан, шта ћете учинити да се овај упад у систем 
јавног емитовања програма санкционише, те више не понови?“ 

 
Хусеин Нанић 
        ''1. а) Да ли је Министарство урадило финансијске показатеље и урадило 
                 процјену потребних средстава за спровођење Конвенције УН-а о правима лица 
                   с инвалидитетом и Опционалног протокола? 
               б) Који су сљедећи кораци које је потребно предузети да би се Конвенција  
                    спровела и почела примјењивати? 
              ц)  Колики је број лица која сада остварују право по основу нератне инвалидности,     
                    посебно у Федерацији и РС, и колика су финансијска издавања из буџета за те 
                    категорије, с обзиром да се из медија може сазнати да постоји несразмјеран однос,  
                    како у броју тако и у средствима у два ентитета. 

2. На 55. сједници Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, 
одржаној 10. јуна 2009. године, тражио сам информацију о статусу захтјева 
да се за почасног конзула у Републици Словенији именује г. Смаил Фестић и 
до данас нисам добио одговор, те понављам исто питање. 

   Истовремено тражим информацију о статусу захтјева за именовање почасног 
   конзула у Италији, г. Медаге Хоџића, те тражим информацију и попис свих 
   почасних конзула БиХ у свијету. 

3. Који су разлози за немогућност издавања пасоша у ДКП-има? У којим је 
ДКП-има омогућено а у којим није издавање пасоша и када ће се омогућити 
да БиХ грађани у дијаспори могу извадити биометријеске пасоше у свим 
ДКП-има?'' 
 

Ремзија Кадрић 
           ''1.  Из којих разлога није испоштована пропорционална заступљеност  
                  конститутивних народа, као и осталих у саставу Комисије за државну  
                  имовину? 

2. Да ли је супротно закону расписан јавни конкурс за избор и именовање 
директора и замјеника директора Агенције за рад и запошљавање БиХ,  а 
објављен је 16. 12. 2009. године?'' 
 

 

 



Милорад Живковић 
„Да ли је тачно да је РАК издао налог којим се Радио-телевизији Републике 

Српске забрањује емитовање дигиталног сигнала, и то без права жалбе? На основу 
којег законског, подзаконског или другог акта је РАК донио такву одлуку и које је 
правно образложење и основ те одлуке?'' 
 
Садик Бахтић 
 „На основу којих критеријума и на чији предлог је Савјет министара БиХ 
именовао нову комисију за државну имовину?“ 
 
Јерко Иванковић Лијановић 
 „Зашто сте у мишљењу о Предлогу закона о измјенама Закона о акцизама у БиХ 
доставили лажне податке о могућим цијенама цигарета након евентуалног усвајања 
Предлога закона о измјенама Закона о акцизама у БиХ и тиме навели Комисију за 
финансије и буџет Представничког дома да да негативно мишљење за поменуте 
измјене закона?“ 
 
Рифат Долић  

''1. Иницијатива Савјету министара БиХ да Парламентарној скупштини БиХ 
      достави информацију о стању, научној валоризацији и перспективама 
      геолошког локалитета 'Височке пирамиде' у Високом. 

        2. Шта Савјет министара БиХ намјерава предузимати у правцу заштите и  
            враћања преостале имовине БиХ, њених фирми и грађана који се налазе у  
            Србији, након што је прије неколико дана истекао и трећи рок за  
            регулисање статуса ове имовине који је дала Влада Републике Србије и  
            на који су се матичне фирме и званичне ентитетске и државне  
            институције потпуно оглушиле, као да се ради о нечијој другој а не  
            њиховој имовини и имовини њихових грађана?“ 

 
Азра Алајбеговић  

„Потребно је да Савјет министара БиХ у сарадњи са ентитетским владама и 
министарствима (РС, ФБиХ и Брчко Дистрикт) дефинише основни пакет социјалних 
права и припреми предлог за реструктурирање социјалних давања у складу са 
Ревидираном социјалном повељом и Ковенцијом Уједињених нација о правима лица са 
инвалидитетом.“ 
 
Ад. - 3. Предлог закона о Буџету институција БиХ и међународних обавеза БиХ за 
              2010. годину, предлагач: Предсједништво БиХ, закон број 01, 02 – 02 – 4 –  
              110 / 09 од 24. 11.2009. године (прво читање) 
 

Након кратких уводних напомена предсједавајућег, у расправи су учествовали: 
Садик Бахтић, Рифат Долић, Шефик Џаферовић, Хусеин Нанић, Винко Зорић, Лазар 
Продановић, Бериз Белкић, Велимир Јукић, Момчило Новаковић, Саво Ерић, Мирко 
Околић, Милица Марковић, Бајазит Јашаревић, Милорад Живковић, Селим Бешлагић, 
Ремзија Кадрић, Екрем Ајановић и Нико Лозанчић. У расправи је учествовао и 
министар финансија и трезора Драган Вранкић.  

„За“ Предлог закона гласала  су 23 посланика (из Федерације БиХ 21, из 
Републике Српске два), „против“ је гласало 13 посланика а један посланик је био 
„уздржан“, те је предсједавајући констатовао да нема довољне ентитетске већине. 

 



Колегијум је одмах обавио усаглашавање и како није постинута сагласност, спроведен 
је други круг гласања. 

У другом кругу, са  22 гласа „за“ (из Федерације БиХ  21, из Републике Српске 
један), 15 гласова „против“ (из Федерације БиХ три, из Републике Српске 12) и без 
гласова „уздржан“, Предлог закона је одбијен у првом читању. 

Ад. - 4.  и 5.  

Након уводних напомена предсједавајућег, у расправи су учествовали: Азра 
Хаџиахметовић, Драго Калабић, Адем Хускић, Рифат Долић, Денис Бећировић, 
Шемсудин Мехмедовић, Момчило Новаковић, Бериз Белкић, Шефик Џаферовић, 
Милорад Живковић, Хусеин Нанић, Мирко Околић, Мартин Рагуж, Славко Јовичић, 
Драго Калабић и Славко Матић.   

Дом,  са  12  гласова „за“ (из Федерације БиХ  два, из Републике Српске 10),  21 
гласом „против“ (из Федерације БиХ  20, из Републике Српске један) и четири  гласа 
„уздржан“, није потврдио Одлуку предсједавајућег Савјета министара БиХ о смјени 
министра за људска права и избјеглице у Савјету министара БиХ. 

Затим је Дом, без гласања, примио к знању  Информацију Савјета министара 
БиХ о разлозима кашњења ратификације Конвенције УН-а о правима лица с 
инвалидитетом и Опционалног протокола (у складу са закључком Дома са 65. сједнице, 
одржане 07. 12. 2009. године). 
 

Ад. - 6.  и 7.  
 

Милорад Живковић је дао кратке уводне напомене. У расправи су учествовали: 
Ремзија Кадрић, Азра Хаџиахметовић, Милорад Живковић, Бериз Белкић, Шефик 
Џаферовић, Милица Марковић, Мирко Околић, Велимир Јукић, Селим Бешлагић, Нико 
Лозанчић, Сефер Халиловић, Денис Бећировић, Лазар Продановић, Момчило 
Новаковић и Екрем Ајановић. 

„За“ Захтјев посланика Азре Хаџиахметовић за разматрање Предлога закона о 
измјенама и допунама Закона о Тужилаштву БиХ по хитном поступку, у складу са 
чланом 127. Пословника, гласала су 24 посланика (из Федерације БиХ  23, из 
Републике Српске један), „против“ је гласало 12 посланика, а један посланик је био 
„уздржан“. Предсједавајући је констатовао да нема довољне ентитетске већине, те да 
ће се Колегијум као комисија покушати усагласити у року од три дана, о чему ће 
информисати Дом.  

 
Затим је Дом гласао о Захтјеву посланика Азре Хаџиахметовић за разматрање 

Предлога закона о допунама Закона о Суду БиХ по хитном поступку, у складу са 
чланом 127. Пословника. 

 
„За“ Захтјев је гласало 25 посланика (из Федерације БиХ БиХ 24, из Републике 

Српске један), „против“ је гласало 12 посланика, а нико од посланика није био 
„уздржан“. Предсједавајући је констатовао да нема довољне ентитетске већине, те да 
ће се Колегијум као комисија покушати усагласити у року од три дана, о чему ће 
информисати Дом.  

 
 
 

 



Ад. - 8. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о  
             Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о јавним набавкама БиХ, 

предлагач: посланик Бајазит Јашаревић (закон у другом читању) 
 

 Предсједавајући је рекао да Колегијум није постигао сагланост те да се Дом 
изјашњава у другом кругу о Предлогу закона у другом читању. 
 

 Са 25 гласова „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске четири), осам 
гласова  „против“ и два гласа „уздржан“,  Дом је усвојио Предлог закона о измјенама и 
допунама Закона о јавним набавкама БиХ у другом читању. 
 
Ад. - 9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи БиХ,   
             предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01, 02 – 02 – 105 /09 од 17. 11. 

2009. године (прво читање) 
 

Након што је предсједавајући дао кратке уводне напомене, у  расправи су 
учествовали: Мехмед Суљкановић, Велимир Јукић, Момчило Новаковић и Славко 
Јовичић. 

„За“ Предлог закона гласала су 22 посланика (из Федерације БиХ 20, из 
Републике Српске два), нико није гласао „против“, а 14 посланика је било „уздржано“. 
Предсједавајући је констатовао да нема довољне ентитетске већине, те да ће се 
Колегијум као комисија покушати усагласити у року од три дана, о чему ће 
информисати Дом.  

 
Ад. - 10. Предлог закона о измјени Закона о државној служби у институцијама 
               БиХ, предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01, 02 – 02 – 7 – 104 
                /09 од 09. 11. 2009. године (прво читање) 

Након уводних напомена предсједавајућег, није било расправе у оквиру ове 
тачке дневног реда. 
 

Са  34 гласа „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске 13), без гласова 
„против“ и  три гласа „уздржан“, Предлог закона  усвојен је у првом читању. 
 
Ад. - 11. Предлог закона о допуни Закона о задуживању, дугу и гаранцијама БиХ,     
               предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01 – 02 – 02 – 4 – 106/09 од 
               18. 11. 2009. године (прво читање) 
 

Након  краћих уводних напомена предсједавајућег, није било расправе у оквиру 
ове тачке дневног реда. 

Дом је, са 31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске10), без 
гласова „против“ и  шест гласова „уздржан“, усвојио Предлог закона  у првом читању. 
  
Ад. - 12. Предлог закона о спречавању нереда на спортским такмичењима у БиХ,  
               предлагачи: посланици Адем Хускић, Ремзија Кадрић и Мехмед    

Суљкановић, закон број: 01, 02 – 5 – 101 /09 од 03. 11. 2009. године (прво 
читање) 

 
Предсједавајући Живковић дао је уводне напомене, након чега су у расправи 

учествовали: Адем Хускић, Весна Шаин и Славко Матић.  

 



 „За“ Предлог закона гласала су 24 посланика (из Федерације БиХ 23, из 
Републике Српске један), девет посланика је било „против“ а три су била „уздржана“. 
Предсједавајући је констатовао да нема довољне ентитетске већине. Колегијум је 
одмах спровео усаглашавање и како није постинута сагласност, обављен је други круг 
гласања. 

У другом кругу, Представнички дом је, са  24 гласа „за“ (из Федерације БиХ 23, 
из Републике Српске један), 12 гласова „против“ (из Републике Српске) и без гласова 
„уздржан“, одбио Предлог закона упрвом читању. 
 
Ад. - 13. Предлог закона о допуни Закона о порезу на додату вриједност,  
               предлагачи: Клуб посланика СНСД-а – закон број: 01, 02 – 4 – 35 /09 од  
               10. 04. 2009. године, с мишљењем Комисије за финансије и буџет 
 

Након  краћих уводних напомена предсједавајућег није било расправе у оквиру 
ове тачке дневног реда. 

„За“ Мишљење Комисије гласало је 20 посланика (из Федерације БиХ 19, из 
Републике Српске један), 17 посланика је било „против“ а нико није био „уздржан“. 
Предсједавајући констатовао да нема довољне ентитетске већине. Колегијум је одмах 
спровео усаглашавање и како није постинута сагласност, обављен је други круг 
гласања. 

Представнички дом, са 20 гласова „за“ (из Федерације БиХ 19, из Републике 
Српске један), 17 гласова „против“ (из Федерације БиХ пет, из Републике Српске 12) и  
без гласова „уздржан“, није усвојио Мишљење Комисије за финансије и буџет те се 
Закон враћа Комисији ради достављања новог мишљења Дому. 
  
Ад. - 14. Предлог закона о Уставном суду БиХ, предлагач: посланик Момчило  
               Новаковић, закон број: 01, 02 – 02 – 5 – 93 /09 од 13. 10. 2009. године, с  
               Мишљењем Уставноправне комисије 
 

Предсједавајући је дао кратке уводне напомене. Није било расправе. 
 
„За“ Мишљење Уставноправне комисије гласало је 20  посланика (из 

Федерације БиХ 19, из Републике Српске један), 14 посланика је било „против“ а један 
је био „уздржан“. Предсједавајући је констатовао да нема довољне ентитетске већине. 
Колегијум је одмах спровео усаглашавање и како није постинута сагласност, обављен 
је други круг гласања. 

Представнички дом, са 22 гласа „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике 
Српске један)  14 гласова „против“  (из Федерације БиХ два, из Републике Српске 12) и  
једним гласом „уздржан“, није усвојио Мишљење Комисије те се Закон враћа 
Комисији ради достављања новог мишљења Дому. 
 
Ад. - 15. Извјештај Заједничке комисије оба дома о постизању сагласности о  
               индентичном тексту Закона о измјенама и допунама Закона о спорту у 
               БиХ 
 

Предсједавајући је подсјетио да је Заједничка комисија једногласно прихватила 
пет амандмана који су били предмет усаглашавања а који гласе: 
 

  

 



 
Амандман I 

  У члану 5. Предлога закона о измјенама и допунама Закона о спорту у БиХ, који се 
односи на члан 28а. (Аматерски спортски клуб лица са инвалидитетом), иза ријечи „спорту“ 
брише се остатак текста, а нови текст гласи: „Републике Српске, кантона, Брчко Дистрикта 
БиХ  и другим прописима из области спорта“. 
 

Амандман II 
У члану 5. у дијелу који се односи на члан 28б. (Професионални спортски клуб 

лица са инвалидитетом) у ставу (2) ријечи: „ентитета и других нивоа административног 
организовања“ бришу се, а умјесто њих додаје се нови текст који гласи: „Републике 
Српске, кантона и Брчко Дистрикта БиХ“. 

 
Амандман III 

У члану 5. у дијелу који се односи на члан 28д. (Спортски савез лица са 
инвалидитетом) у ставу (1) иза ријечи „ентитета“ додају се ријечи: „кантона и Брчко 
Дистрикта БиХ“. 
У истом ставу иза ријечи: „инвалидна лица“ ставља се тачка а остатак реченице се 
брише. 
 

Амандман IV 
У члану 5. у дијелу који се односи на члан 28д. (Спортски савез лица са 

инвалидитетом) у ставу (2) иза ријечи „одлука“ ријеч „ентитетских“ замјењује се 
ријечима: „Републике Српске, кантона и Брчко Дистрикта БиХ“. 
У истом ставу, у синтагми „ентитетских савеза“, ријеч „ентитетских“ замјењује се 
ријечју „спортских“. 
 

Амандман V 
У члану 5. у дијелу који се односи на члан 28д. (Спортски савез лица са 

инвалидитетом) у ставу (4) иза ријечи „ентитета“ додају се ријечи: „кантона и Брчко 
Дистрикта БиХ“. 

 „За“ Извјештај су гласала  23  посланика (из Федерације  БиХ 13, из Републике 
Српске 10),  13 посланика је гласало „против“, а један посланик је био „уздржан“. 
Предсједавајући је констатовао да  је Дом усвојио Извјештај Заједничке комисије оба 
дома. 

Ад. - 16. Извјештај Заједничке комисије оба дома о постизању сагласности о 
               индентичном тексту Закона о контроли спољнотрговинског промета робе  
               и услуга од стратешке важности за безбједност Босне и Херцеговине 
 
 Предсједавајући је рекао да је Заједничка комисија једногласно прихватила три 
амандмана који су били предмет усаглашавања а који гласе: 
 
 
 
 

 

 



Амандман I 
 
 У члану 3. – Значење и изрази, мијења се тачка к) која гласи: “к) Робу 
посебне намјене чине сва невојна средства за комерцијалне сврхе која могу угрозити 
безбједност БиХ наведена у Листи посебне намјене”. 
 

Амандман II 
 
 У члану 4. став (2) мијења се и гласи: ''(2) Министарство, уз консултације с 
надлежним државним, ентитетским односно кантоналним министарствима и органима 
Брчко Дистрикта, доноси Листу робе посебне намјене и објављује је у Службеном 
гласнику БиХ.'' 
 

Амандман III 
 
 У члану 15. став (4) мијења се и гласи: “(4) Уз захтјев из става (2) овог члана, 
обавезно се подносе документи из члана 7. став (1) овог закона и надлежног 
ентитетског органа, или надлежног кантоналног органа или надлежног органа Брчо 
Дистрикта”. 
 

 „За“ Извјештај су гласала 33 посланика (из Федерације  БиХ 23, из Републике 
Српске 10), ниједан посланик није био „против“, а четири посланика су била 
„уздржана“. Предсједавајући је констатовао да  је Дом усвојио Извјештај Заједничке 
комисије оба дома. 

Ад. - 17. Информација Савјета министара о стању и предузетим активностима у 
               БиХ на превентивној заштити и борби против вируса грипа А (H1N1) 
 

Предсједавајући је напоменуо да је Министарство цивилних послова БиХ 
доставило  Информацију, с напоменом да због краткоће времена и немогућности 
засједања није разматрана на сједници Савјета министара БиХ. Казао је и то да је на 
сједници Колегијума у проширеном саставу одлучено да се води расправа о тој 
Информацији. У расправи су учествовали: Рифат Долић, Селим Бешлагић, Мирко 
Околић, Велимир Јукић и Мирјана Малић. 

Затим је Дом, без гласања, примио к знању  Информација о стању и предузетим 
активностима у БиХ на превентивној заштити и борби против вируса грипа А (H1N1) 

Ад. - 18. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о  
               Предлогу резолуције о историјској  вриједности и важности Првог  
               засједања ЗАВНОБиХ-а (25. новембар 1943) за државност Босне и  
               Херцеговине,  предлагач: посланик Денис Бећировић 
 
 Милорад Живковић је казао да у Колегијуму није постигнута сагласност. 
 У другом кругу „за“ Предлог резолуције је гласало 21 посланик (из Федерације 
БиХ 20, из Републике Српске један), „против“ је гласало 12 посланика (из Републике 
Српске), а четири су била „уздржана“, те Дом није усвојио Предлог резолуције о 
историјској вриједности и важности Првог засједања ЗАВНОБиХ-а (25. новембар 1943) 
за државност Босне и Херцеговине.  

Ад. - 19. Разматрање закључака о смањењу плата и осталих материјалних права 

 



               посланика и делегата у Парламентарној скупштини Босне и Херцеговине   
               (усвојен предлог Дениса Бећировића за разматрање на наставку 64.  
               сједнице Дома, одржане 07. 12. 2009. године) 
 

Милорад Живковић је дао кратке уводне напомене, након чега није било 
расправе о овој тачки дневног реда. 

„За“ предлог закључака је гласао 21 посланик (из Федерације БиХ 20, из 
Републике Српске један), 15 посланика је било „против“ а један је био „уздржан“. 
Предсједавајући је констатовао да нема довољне ентитетске већине. Колегијум је 
одмах спровео усаглашавање и како није постинута сагласност, обављено је гласање у 
другом кругу. 

Представнички дом, са  21 гласом „за“  (из Федерације БиХ 20, из Републике 
Српске један), 15  гласова „против“ (из Федерације БиХ три, из Републике Српске 12) и  
једним гласом ''уздржан'', није усвојио закључке о смањењу плата и осталих 
материјалних права посланика и делегата у Парламентарној скупштини Босне и 
Херцеговине.   
 
Ад. - 20. Изјашњавање о Захтјеву Истражне комисије за провјеру навода о 
               расподјели ЦЕМТ дозвола за продужење рока за достављање извјештаја 
 
 Предсједавајући Живковић је дао уводне напомене, након чега су у расправи 
учествовали: Бериз Белкић, Драго Калабић, Мартин Рагуж и Селим Бешлагић. 
 

Са 36 гласова „за“ (из Федерације БиХ 23, из Републике Српске 13), без гласова 
„против“ и једним гласом „уздржан“, Представнички дом усвојио је Захтјев Истражне 
комисије за продужење рока за достављање извјештаја до 31. 12. 2009. године. 

 
Ад. - 21. Именовање Мирсада Салкића, дипломираног инжењера електротехнике,   
               за члана Државне регулаторне комисије за електричну енергију 
               (предлог Савјета министара БиХ, акт број: 03-28-1119/09 од 03. 11. 2009.  
                године) 
 

Након што је предсједавајући Живковић дао уводне напомене, Дом је са 30  
гласова „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске 10), једним гласом „против“ 
и пет гласова „уздржан“ именовао Мирсада Салкића за члана Државне регулаторне 
комисије за електричну енергију. 
 
Ад. - 22. Именовање три посланика из Представничког дома у Заједничку 
               комисију оба дома за усаглашавање текста Закона о Агенцији за 
               превенцију корупције и координацију борбе против корупције 
 

Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да се ради о Закону који су  
домови усвојили у различитом тексту, те да је предлог Колегијума у проширеном 
саставу да се из Представничког дома именују: Адем Хускић, Драго Калабић и Мартин 
Рагуж. 

  
  Дом је, са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске 10),   
једним „против“ и шест гласова „уздржан“, у Заједничку комисију оба дома за 

 



усаглашавање текста Закона о Агенцији за превенцију корупције и координацију борбе 
против корупције именовао: Адема Хускића, Драгу Калабића и Мартина Рагужа. 
 
Ад. - 23. Именовање три посланика из Представничког дома у Заједничку  
               комисију оба дома за усаглашавање текста Закона о допуни Закона о  
               службеном гласилу БиХ 
 

Предсједавајући је рекао да се ради о Закону који су домови усвојили у 
различитом тексту, те да је предлог Колегијума у проширеном саставу да се из 
Представничког дома именују: Салко Соколовић, Лазар Продановић и Велимир Јукић. 

  Дом је, са 29  гласова „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске девет), 
четири „против“ и четири гласа „уздржан“, у Заједничку комисију оба дома за 
усаглашавање текста Закона о допуни Закона о службеном гласилу БиХ именовао: 
Салка Соколовића, Лазара Продановића и Велимира Јукића. 
 
Ад. - 24. Именовање три посланика из Представничког дома у Заједничку  
               комисију оба дома за усаглашавање текста Закона о измјенама и 
               допунама Закона о министарствима и другим органима управе БиХ 
                
            Предсједавајући је рекао да се ради о Закону који су домови усвојили у 
различитом тексту, те да је предлог Колегијума у проширеном саставу да се из 
Представничког дома именују: Ремзија Кадрић, Милорад Живковић и Велимир Јукић. 
У расправи је учествовао Мирко Околић. 
  Дом је, са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ  20, из Републике Српске 10),  
четири гласа „против“ и три гласа „уздржан“, у Заједничку комисију оба дома за 
усаглашавање текста Закона о измјенама и допунама Закона о министарствима и 
другим органима управе БиХ именовао: Ремзију Кадрића, Милорада Живковића и 
Велимира Јукића. 

Ад. - 25. Давање сагласности за ратификацију: 

a) Стокхолмске конвенције о постојаним органским загађивачима – 
Стокхолм, 22. маја 2001. године, 

б)  Конвенције о привременом увозу – АТА Карнет, Истанбул, 26. јули 1990. 
 

Предсједавајући Милорад Живковић подсјетио је да је надлежна Комисија за спољне 
послове дала позитивно мишљење о споразумима, након чега није било расправе. 
 

Дом је, са 36 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 23, из Републике Српске 13),  без 
гласова „против“ и једним гласом „уздржан“, дао сагласност за ратификацију Стокхолмске 
конвенције о постојаним органским загађивачима – Стокхолм, 22. маја 2001. 

 
Затим је једногласно, са 37 гласова „за“ (из Федерације БиХ  24, из Републике Српске 

13), дао сагласност за ратификацију Конвенције о привременом увозу – АТА Карнет, 
Истанбул, 26. јули 1990. 
 

Тиме је реализован дневни ред.  

 



 

 
Предсједавајући је на крају сједнице  напоменуо да је 67. сједница заказана за 

30. 12. 2009. године, али да постоји могућност и ранијег сазивања сједнице, ако буде 
достављен Предлог закона о Буџету  БиХ и међународних обавеза БиХ за 2010. године.  

Такође је честитао предстојеће божићне празнике онима који славе. 

Сједница је завршена у 19.25 часова. 

Саставни дио Записника је транскрипт 66. сједнице Представничког дома. 
 

    
              СЕКРЕТАР                                         ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                    ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                     др Милорад Живковић  


